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خبرسازان

اجبار برای واردات پزشک
ایــرج فاضــل، رئیــس جامعه جراحــان و وزیر ســابق 
بهداشــت ایران، نسبت به کمبود پزشک متخصص در 
کشور هشدار داد و گفت که با ادامه این وضعیت ناگزیر 
می شــویم که از خارج پزشــک وارد کنیم. او با اشاره به 
مشکلات اقتصادی دانشجویان و سیاست های آموزشی 
دولت ایران گفت که آثار این مشــکلات و سیاســت ها 
خود را به شکل »کمبود پزشک و خالی ماندن رشته های 
تخصصــی« در پزشــکی نشــان می دهــد و به عبارتی 
پزشــکی در ایران »دچار افول شــده اســت.« او ادامه 
داد: »امروز استقبال از رشته پزشکی در کنکور یا ادامه 
تحصیل در رشته های تخصصی پزشکی با مشکل جدی 
مواجه شده به گونه ای که در آزمون های اخیر، حتی یک 
داوطلب برای جراحی عروق نداشتیم و به همین ترتیب 
بعضی دیگر از رشته های تخصصی هم خالی می ماند.« 
وزیر سابق بهداشت گفت: »اگر اوضاع به همین منوال 
پیش برود، باید ۱۰سال دیگر، متخصصان این رشته ها 
را از خارج وارد کنیم و دوباره بیماران را برای جراحی های 

تخصصی به خارج بفرستیم.« 

آخرین وضعیت »ارس«
معاون  محیط زیست خراسان رضوی اعلام کرده است 
که ارس، پلنگ  باغ وحش مشــهد به دلیل شکســتگی 
دســت چپ همچنان تحت درمان اســت. جواد نباتی 
درباره آخرین وضعیت »ارس« پلنگ باغ وحش مشــهد 
گفت: »ارس که درحال حاضر حدود ۱۲ سال سن دارد، 
باتوجه به ســابقه بیماری عصبی پیش رونده و غیرقابل 
برگشــت و افزایش ســن گونه وضعیتی خاص دارد که 
باعث شــده از لحاظ حرکتی، حرکت محدودی داشته 
باشــد.« او ادامه داد: »این گونه به جهت شکســتگی 
دســت چپ از ناحیه بازو مدتی اســت که تحت درمان 
است و به همین علت در دید عموم نیست.« نباتی درباره 
علت این شکســتگی گفت: »ارس از سال ۹۷ به دلیل 
بیماری عصبی گاهی دچار تشــنج می شود که با دارو 
تحت درمان اســت، ولــی باز هم گاهی اوقات تشــنج 
می کند و پس از بررسی های انجام شده علت شکستگی 
بازوی چپ، همین تشــنج به خصوص زمان اوج گیری 
تشنج تشخیص داده شده است. باتوجه به اینکه حیوان 
به دلیل بیماری عصبی کلًا تحرک زیادی ندارد، لنگش 
و آســیب به بازوی حیوان دیر تشــخیص داده شــده و 
آخرین بار لنگــش، حدود دو هفته مانده به آخر ســال 

۱۴۰۲ یعنی نیمه اسفندماه دیده شده است.« 

 جزئیات ربوده شدن 
کودک ۱۸ ماهه 

فرمانده انتظامی استان گیلان از دستگیری آدم ربایی 
که یک کــودک ۱۸ماهه را در شهرســتان تالش ربوده 
بود، خبــر داد. عزیزالله ملکی دراین باره گفت: »متهم 
در اعترافات خود انگیزه آدم ربایی را اختلافات شخصی 
اعلام کرد.« او ادامه داد: »در پی اعلام مرکز فوریت های 
پلیســی ۱۱۰ مبنــی بر وقوع یــک مــورد آدم ربایی در 
شهرســتان تالش، بلافاصله ماموران انتظامی به محل 
اعلامی اعزام شدند.« فرمانده انتظامی استان گیلان 
با اشــاره به اینکــه در بررســی های صورت گرفتــه و با 
به کارگیری روش های نوین و علمی پلیسی هویت آدم ربا 
مشخص شــد، گفت: »پلیس در ادامه تحقیقات خود 
موفق به شناسایی مخفیگاه آدم ربا در یکی از استان های 
همجوار شد. متهم ۳۶ ساله پس از رویت ماموران، قصد 
فرار داشت که با اقدام به موقع و ضربتی در کمتر از ۲۴ 

ساعت دستگیر و به مرجع قضایی معرفی شد.« 

بالاتر از ده ها نهالی اســت که در 5۰ کیلومتری آن کاشته 
می شود.«

میلانی اضافه می کند: »هر سانتی متر از پارک های ما 
بسیار ارزشــمند است و کاهش سرانه در یک پارک مرکزی 
مانند لاله به بهانه ایجاد پارک و فضای ســبز در یک منطقه 
دیگر خطاســت. در  پــارک لاله فضاهــای کاربری زیادی 
مانند کانون پرورش فکری، کتابخانه، موزه و آتش نشــانی 
و... ازقبل جانمایی شده و فضای سبز آنجا ظرفیتی ندارد 

که عرصه جدیدی از آن کاسته شود.«
درخصــوص  شــهرداری  آمارهــای  دربــاره  میلانــی 
رکوردزنی ایجاد فضای ســبز درون شــهری در دوره فعلی 
نســبت به عملکرد یک دهه گذشــته، می گوید: »شــاید 
فضای ســبز کنــار خیابان ها هــم در طبقه بنــدی آماری 
پارک های در دســترس شهروندان، وارد شــده است. در 
ایــن تبلیغ ادعا کرده انــد که ۶۲۶ هکتار توســعه فضای 
سبز مربوط به پارک های درون شــهری است. در آمارنامه 
ســال ۱۴۰۱ شهرداری نوشته شده که فضای سبز جدید 
درون شهری و قابل دسترس برای شهروندان 5۲5 هکتار 
اســت. اگر به آمار گزارش عملکرد سازمان بوستان ها در 
همان ســال مراجعه کنیم، لیست پارک هایی که به عنوان 
خروجی پارک های جدید دیده می شــود قابل مشــاهده 
اســت، اما مســاحت این پارک ها با  عدد آمارنامه تناسب 
ندارد و ســرجمع آن به این عدد نمی رسد. حتی اگر آمار 
بهســازی پارک های موجود مانند پروژه مــادر و کودک را 
هم به مســاحت ایــن پارک ها اضافه کنیــم - هرچند این 
تجمیــع آماری هم به لحاظ اصولی نادرســت اســت- باز 
هم ســرجمع آن  به 5۲5 هکتار نمی رسد؛ بنابراین به نظر 
می رســد آمار مذکور یک ترفند تبلیغاتی اســت تا نشــان 
دهند که به فضای ســبز توجه داشــته اند و از نظر آماری 

شبهه جدی به آن وارد است.«
او می گوید، دوهزار هکتار کمربند ســبز شهری ایجاد 
شــده توســط شــهرداری فراتر از این ۶۷۶ هکتار است: 
»چــون این آمــار مربوط بــه پارک های جنگلــی خارج از 
مناطق شــهرداری تهران اســت و معمولًا بخشــی از آنها 
باید به بوستان و فضای ســبز قابل دسترس تبدیل شود، 
در این صورت مســاحت آنها را می تــوان به آمار پارک های 
قابــل اســتفاده شــهروندان اضافــه کــرد. به همین دلیل 
باید به صورت شــفاف توضیح داده شــود که چه میزان از 
کمربند ســبز تهران تحت عنوان بوســتان های حاشیه ای 
به ایــن آمار اضافه شــده اســت؟  منظور از فضای ســبز 
درون شــهری، پارک هایی اســت که داخــل بافت موجود 
شهری برای شــهروندان قابل دســترس است  بخشی از 
محدوده هــای اطراف شــهر تهران قبلًا به پــارک جنگلی 
تبدیل شده و درحال حاضر  کمربند سبز در شعاع دورتری 
از شــهر در حال احداث است و هنوز راه زیادی برای قابل 

دسترس شدن آنها وجود دارد.«
میلانی ادامــه می دهد: »ســرانه ۱۶/۷ مترمربعی که 
به عنوان ســرانه فضای ســبز شــهری اعلام می شــود، با 
احتساب تمام فضای سبز یعنی کمربند سبز، فضای سبز 
معابر و بوستان هاست؛ درحالی که اگر به صورت خالص به 
این موضوع نگاه کنید آنچه برای شهروندان قابل دسترس 
اســت پارک ها و بوستان های درون شــهری است و در این 
صورت این ســرانه حــدود ۷/۲۴ مترمربع  تا پایان ســال 
۱۴۰۱ است. با این حســاب در زمینه سرانه بوستان های 
شــهری هنوز با اســتاندارد ملی که ۱۰ مترمربع اســت،  

فاصله داریم.«
عضو شــورای شــهر پنجــم می گوید که در ســال های 
گذشته بیشــتر پهنه های خالی و در دسترس داخل شهر 
قبلًا به پارک تبدیل شده است: »درحال حاضر برای اینکه 
یک محدوده را  به فضای ســبز تبدیل کنید، باید باغ های 
موجود و بافت فرســوده و مســکونی را خریده و تبدیل به 
پارک کنید؛ بنابراین بســیار پرهزینه است که 5۲5 هکتار 
زمین در داخل بافت شــهری برای ایجاد بوســتان تملک 

کنید.«
براســاس گزارش های سازمان بوســتان ها و اظهارنظر 
شورای شــهر در ســال گذشــته میزان باغات تملک شده 
و تبدیل به پارک شــده عملکرد 5۰۰ هکتاری نداشــت و 
حدودِ سال های گذشته بود. در دوره های پیشین مدیریت 
شهری، نرخ ایجاد فضای ســبز از محل تملک باغات ۲۰ 
تا ۴۰ هکتار در ســال بود. در دوره پنجم یکی از مشکلات 
پیداکردن عرصه های خالی در داخل بافت شــهری برای 
تبدیل به پارک بود امیدوارم ســازمان بوستان ها به صورت 
شــفاف اعلام کند که به صورت خالص میــزان پارک های 

درون شهری چقدر افزایش پیدا کرده است؟«

جلوی اجرای پروژه ها را نگیریم �
در مقابــل موافقان عملکرد شــهرداری دربــاره ایجاد 
فضای ســبز چه می گویند؟ آنها معتقدند که ســرانه های 
فضای ســبز در دوره زاکانی افزایش پیــدا کرده و حتی از 
اســتانداردهای ملــی هم عبــور کرده اســت؛ گروهی که 
معتقدند قطع درخت نباید مانع اجرایی شدن پروژه هایی 
شــود که به نفع مردم اســت. مهدی بابایی، عضو شورای 
شــهر تهران و از مدافعان عملکرد شهرداری در این حوزه 
اســت. او به هم میهن می گوید که شهرداری تهران وظیفه 
دارد طبــق طرح جامع و قانون هوای پاک، ســرانه فضای 
ســبز را تامین کند: »طرح جامع می گوید ســرانه فضای 

ســبز شــهری جــدا از جنــگل کاری ۱۰ متر اســت. این 
ســرانه در قانون هوای پاک ۱5 متر تعیین شــده اســت، 
امــا درحال حاضــر ســرانه فضای ســبز تهران بــه ۱۶/5 
مترمربع رسیده  است. شهرداری سالیانه چندهزار هکتار 
جنــگل کاری می کنــد. در همین دوره ۱۰ بــاغ را به پارک 
تبدیل کرده ایم، اما نباید قداستی برای درخت قائل شویم 
کــه امکان اجــرای پروژه ها ســلب و بخشــی از آنها دچار 

اختلال شود.«
بابایــی درباره موضوع ساخت وســاز در پــارک لاله هم 
می گوید که فعــلًا مصوبه ای درباره این موضوع در شــورا 
نداریــم: »باتوجــه به این شــرایط، شــهرداری نمی تواند 
چنین ساخت وســازی انجام دهد و فعلًا هم مجوزی برای 
جابه جایی درخت از کمیســیون ماده ۷ نداشته اند، البته 
هنوز هم شــهرداری شــروع به پروژه عملیاتی نداشــته  و 
عــده ای می خواهنــد قصاص قبــل از جنایــت کنند. ما 

درکمیســیون مــاده ۷ بررســی می کنیم که بــرای اجرای 
یک طرح چقدر درخت باید جابه جا شود و آن طرح ارزش 

این کار را دارد یا خیر؟« 
او ادامه می دهد: »اگر شهرداری پروژه ای برای ساخت 
در بوســتان ها دارد، باید حتماً مصوبه شــورا داشته باشد، 
البته به استثنای موردی که در قیطریه رخ داد؛ چون خود 
شــهرداری منابع مالی را از طریق خیر تامین کرده و صرفاً 
برای ســاخت باید در کمیســیون ماده ۷ برای جابه جایی 
درخت مراجعه کند. این کمیســیون هم اجازه جابه جایی 
ســه درخت را گرفت کــه باتوجه به واکنش هــا، درنهایت 
تصمیم گرفته شد که این سه درخت داخل حیاط مسجد 
بیفتد و جابه جا نشــوند. در دوره های قبلی شــورا مصوب 
شــد کــه ساخت وســاز در پــارک به اســتثنای نمازخانه و 
مسجد ممنوع است؛ ساخت این دو فضا نیازی به مصوبه 

کمیسیون ماده پنج نیز ندارد.«

 شهرداری تهران 
وظیفه دارد طبق 

طرح جامع و قانون 
هوای پاک، سرانه 

فضای سبز را تامین 
کند: »طرح جامع 

می گوید سرانه 
فضای سبز شهری 

جدا از جنگل کاری 
10 متر است. این 

سرانه در قانون هوای 
پاک 15 متر تعیین 

شده است، اما 
درحال حاضر سرانه 

فضای سبز تهران 
به 16/5 مترمربع 

رسیده  است.
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شماره ملی 0047095970 با جز سهم 6 از کل سهم 6 به عنوان مالک شش دانگ با شماره مستند مالکیت 5203 تاریخ 1390/12/23 موضوع سند مالکیت اصلی به شماره چاپی 
267782 سری ب سال 90 که در صفحه 169 دفتر املاک جلد 2488 ذیل شماره 598530 ثبت گردیده است. محدودیت: ندارد و طبق گواهی دفتر املاک در رهن نمی باشد که 
به علت جابه جایی مفقود گردیده تقاضای صدور المثنی سند مالکیت نموده است. لذا طبق ماده 120 آئین نامه قانون ثبت مراتب در یک نوبت اگهی می شود تا هر کس نسبت 
به ملک مورد آگهی معامله ای کرده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد باید تا ده روز پس از انتشار آگهی به این اداره مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید و اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرسد و یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت یا سند معامله ارائه نشود اداره ثبت المثنی سند مالکیت را 

طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد.
رونوشت: گیرندگان 

1-اداره کل تحقیق و استرداد بنیاد مستضعفان
2-جهت اطلاع به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(

سیدمهدی لامعی - رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهرری
از طرف سهراب عزیزنژاد

م الف: 114

نگــاه

یکی از آخرین پارک هایی که در اســناد طرح شــهرداری 
برای ساخت مســجد آمده، پارک خوارزمی در شمال تهران 
و نزدیک به بیمارســتان بقیة الله در منطقه ۳ تهران اســت.  
چند روز پیش تصاویری از نامه معاونت شهرسازی شهرداری 
منتشر شد که در آن درخواست  شده بود قطعه ای زمین واقع 
در ضلع شــمالی این پارک کــه در آن جابه جایی نیز صورت 
گرفتــه، برای احداث مســجد تحویــل نماینــده هیئت امنا 
شود. مشــاهدات میدانی نشان می دهد، در این پارک هنوز 
حصارکشی برای ساخت این پروژه آغاز نشده و تنها حصاری 
که وجود دارد برای گسترش پارک ایجاد شده. نگهبان پارک 
می گوید که چنــد درخت از قطعه اشاره شــده در این نامه، 
ماه ها پیش جابه جا شــده اند اما شناســنامه نداشتند. تنها 
درخت جوان و شناسنامه دار این قطعه زمین کوچک که در 

ورودی پارک قرار دارد هنوز باقی مانده است.
وضعیت دو پروژه پرســروصدای پارک هــای لاله و قیطریه 
که حالا بــه نماد پارک خــواری در تهران تبدیل شــده اند هم 
تغییری نســبت به روزهای گذشــته نداشــته و درختی قطع 
نشــده  و پروژه ها آغاز نشده اند. هرچند شهرداری مصر است 
که ســاخت مســجد در قیطریه صورت گیرد و فعلًا از تصمیم 
خود عقب نشینی نکرده است. آخرین خبرهای رسمی درباره 
پــروژه عمرانی پربحث این روزهای پارک لاله هم خبر از توقف 
آن می دهند؛ مهدی عباســی، رئیس کمیســیون شهرسازی 
شــورای شــهر تهران دیروز این خبر را اعلام کرد و گفت: »به 
دنبال توافق با دانشگاه تهران اجرای طرح به اراضی روبه روی 
پــارک منتقل می شــود یــا اینکه در جــای دیگــری احداث 
می شــود.« پروژه ای که هرچند ماهیت آن هنوز مبهم است، 
اما طبق آنچه مدیریت پارک به خبرنگار هم میهن می گوید قرار 

است یک سرای محله در این محوطه احداث شود. 
وضعیــت در پــارک قیطریه هم به روال ســابق اســت 
و درخت هــا و نهال هــای علامت گــذاری شــده جابه جا 
نشــده اند. داخل حصارهای پارک لاله هم هنوز نشانه ای 
از آغــاز عملیــات عمرانی دیــده نمی شــود و درختان آن 
علامت گذاری نشــده اند؛ تنها یک کانکــس نگهبانی در 
ایــن محوطه وجود دارد و تا هفته پیش امکان ورود به این 
محوطه وجود داشــت، اما حالا درِ ورودی آن بسته شده، 
امــا می توان از لابه لای کانکس هــا این محدوده را دید که 
فعلًا تغییری نســبت به گذشته نداشــته است. این پروژه 
هم مانند پارک قیطریه هنوز تابلوی مشــخصات پیمانکار 
و کاربری پروژه ندارد.  انتشار اخبار مربوط به ساخت وساز 
در پارک ها باعث جان گرفتن دوباره  کمپین های شــهری 
شــد که در دوسال گذشــته خبری از آنها نبود و حالا سه 
 کمپین اعتراضی برای حفاظت از شهر به راه افتاده است؛ 
یکی از آنها درخواســت عزل شــهردار را دارد و دو  کمپین 
دیگر از خواهان توقف ساخت وساز در پارک ها و جلوگیری 
از قطع درختان آنهاســت؛  کمپین اینترنتی »درخواست 
جلوگیری از تخریب پارک قیطریه« ۲۲ اســفندماه ســال 

گذشته و همزمان با انتشار اولین خبرها از آغاز حصارکشی 
در این پارک به راه افتاد و تا امروز ۱۴۹ هزار و ۸۶۷ نفر آن 
را امضــاء کرده اند و نقطه آغازی دوبــاره برای  کمپینهای 
شــهری بود و بازتاب گسترده ای داشــت و هنوز هم ادامه 
دارد.   کمپین بعدی »درخواست برکناری شهردار تهران« 
اســت کــه ۲۲ فروردین مــاه و بعد از  کمپین درخواســت 
جلوگیری از تخریب پارک قیطریه به راه افتاد. مخاطب این 
 کمپین شورای شهر تهران است و آغازگران آن می گویند، 
شــهروندان تهرانی حق دارند شهرداری داشته باشند که 
توانایی ســاختن پارک های جدید و افزایش سرانه فضای 
سبز را داشــته باشد؛ آن هم در کلانشــهری که در بیشتر 
روزهای ســال از هوای آلوده و بمباران شــیمیایی ناشــی 
از بنزین غیراستاندارد پتروشــیمی و خودروهای فرسوده 
و بی کیفیت داخلی رنج می برد. اشــاره آنها به طرح  های 
ساخت مســجد در پارک های این شهر است که هنوز هم 
ادامه دارد و هرازگاهی نام یکی از آنها شــنیده می شــود. 
مدت کوتاهی بعد از درخواست برای عزل زاکانی،  کمپین 
دیگری به راه افتاد و این بار محدود به یک پارک نبود، بلکه 
درخواستی برای توقف ساخت وسازها در پارک های تهران 
بود و به نام  کمپین »پارک خواری را متوقف کنید« به کارش 

ادامه می دهد. 
یکی از کسانی که این  کمپین ها را به راه انداخته به هم میهن 
می گوید که دلیلش برای راه اندازی  کمپین، تغییرات فضای 
ســبز در شــهر تهران اســت: »محیطی که در تهران ایجاد 
شده روان من شــهروند را به هم می ریزد. من فضای سبزی 
در شــهر نمی بینم. بالاخره آن درخــت هم حق حیات دارد 
ولی شــهردار تهــران این حق را نه تنها از مــا بلکه از درخت 
هــم می گیرد. من دوســت دارم فضای ســبز ببینم، ولی به 
جای آن ســاختمان هایی را می بینم کــه هیچ نوع معماری 
ندارد و انگار معیار در شــهر پول است؛ هرچه پول بیشتری 
داشته باشــی، می توانی پارک خواری کنی یا فضای سبز را 
از بین ببری و برج بســازی. حق من به عنوان یک شــهروند 
چه می شــود؟« او اعتقاد دارد که شــهردار تهران تخصصی 
در مدیریت شــهری ندارد: »ســرانه فضای ســبز در تهران 
۱۶ مترمربع، ولی میزان اســتاندارد آن ۲5 مترمربع است. 
آقای زاکانــی از زمانی کــه آمده اند، دائمــاً در حال از بین 
بردن درختان هســتند. عواقب آن را من به عنوان شــهروند 
بایــد تحمل کنــم و از آلودگی هوا رنج می بــرم. اگر تصاویر 
تهران امروز را با چندســال قبل مقایسه کنید، این تغییرات 
فضای ســبز شــهر را می بینید. وظیفه شــهرداری کاشــت 
درخت اســت، اما نه تنها ایــن کار را انجام نداده، بلکه آن را 
نابود هم می کند. ایشان برای زیباسازی شهر چه کرده؟ ما 
مشکل مان با ساخت مسجد نیست، یک فضای خالی پیدا 
کنید و مسجد بســازید، اما این فضای سبز را از بین نبرید. 
قانون شــهرداری این اســت که در پهنه های »جی« مسجد 

ساخته نشود.«

کمپین ها  برمی گردند


